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 בח והודאה לה'...גמ"ח צרכי רבים!!!! כש
ישנה נקודה למחשבה מעניינת ששמעתי מפי מורי ורבי שליט"א לאחר האסון 

הואיל ואתרחיש במירון... כשרבי שמעון יצא מהמערה לאחר י"ג שנים הוא אמר: 
כלומר: אם קרה לי נס וניצלתי... כעת אני רוצה לעשות  ניסא איזיל אתקין מילתא,

ך רבי שמעון לטבריה... נכנס לבנין העיריה משהו מועיל לטובת הכלל.. מיד הל
ושאל את ז' טובי העיר... מה... מה אני יכול  )מעניין אם גם אז זה היה ברחוב טבור הארץ(

להועיל?? איך אני יכול לתרום בענייני גשמיות דייקא למען תושבי העיר... שהרי 
אז כתוב: מצינו ביעקב אבינו ש"ויבא יעקב שלם" שלם בגופו שלם בממונו... ו

רב אמר: מטבע תיקן להם... שמואל אמר: שווקים תיקן להם, "ויחן את פני העיר", ונחלקו חז"ל, 

  ורבי יוחנן אמר: מרחצאות תיקן להם...
שים לב: אנחנו לא מדברים פה על הרבצת תורה... לא על הקמת כולל חדש או 

ני החומריות של מקווה חדש... לא!!! ר' שמעון כעת רוצה לעשות משהו טוב בעניי
העיר!! אמר מו"ר שליט"א: הגענו למירון בל"ג בעומר האחרון... ורשב"י שאל 

 אותנו: איפה הייתם שנה שעברה?? למה אף אחד לא הגיע אלי??? 
ענינו לו: מה... הרבי לא יודע ששנה שעברה היתה פה מגיפה? התחבאנו במערה 

ן מגיעים אלי?? כי... כי ב"ה ובסגרים מפני הגזירה?? נו... אז עכשיו למה אתם כ
 פקד ה' את עמו... ויצאנו מהמגיפה ואנחנו שוב יכולים להיפגש... 

אם ככה אמר לנו רשב"י: נו... מה עשיתם אחרי שיצאתם מהקורונה?? הרי אני 
לימדתי לדורות ש"הואיל ואתרחיש ניסא איזיל אתקין מילתא.." נו... אז איפה 

רפא כתוב ויחן את פני העיר... מטבע תיקן המילתא שלכם?? כשיעקב אבינו הת
להם, שווקים תיקן להם... הוא הבין שאם קרה נס והוא חזר לישובו של עולם... אז 
צריך לעשות לעולם איזה 'קידוש' כזה... לתת פראנפן ולעקך לעולם... לעשות 
משהו טוב למען ישובו של העולם... נו... איזה דבר טוב עשיתם לעולם אחרי 

 )לא  שהאסון קרה בגלל זה אבל עכ"פ זו נקודה למחשבה בתורתו של רשב"י...(ה?? הקורונ
 יש פה נקודה מעניינת שצריך להתבונן בה:

שים לב!!! מדובר פה ביעקב אבינו או לחילופין ברשב"י... כשרשב"י יוצא 
מהמערה... הוא לא הולך לפתוח רשת של כוללים אוהל הרשב"י... הוא גם לא 

במסע חיזוק והתעוררות... רק מה כן??? הוא עסוק בלסלול כביש עוקף ונוח יוצא 
ללא... לסדר אמצעי גישה לנכים... משהו כזה עירוני כזה... תחשוב: יעקב אבינו 
מגיע שלם בתורתו... מה הוא עושה?? מתקן מרחצאות... שווקים... מטבעות... מה 

... ראשי מועצות... לגופים הקשר??? זה... זה סוג דברים ששייכים לראשי עיר
ממשלתיים... שווקים שייכים למשרד התעסוקה ומטבעות שייכות לוועדת 

האמת היא כספים... מה זה קשור ליעקב אבינו?? ומה שייך כבישים לרשב"י? 
לכ"ק האדמו"ר מקלויזנבורג זיע"א שסוג השאלה הזו מאוד סיקרנה אותי בייחס 

ים וכשהוא הגיע לנתניה לאחר השואה שכידוע היה מלאך אלוקים שראשו בשמ
האיומה הוא כמובן הקים עולה של תורה... ישיבה... כוללים... חינוך על טהרת 
הקודש אבל במקביל!!! במקביל הוא היה נחוש לפתוח גם בית חולים!!! ותמיד 
סיקרן אותי: מה לרבי הקדוש מצאנז ולבית חולים? מה הקשר?? את מפעל הש"ס 

מפעל שממריץ לידיעת התורה... זה בהחלט מתאים לרבי מצאנז... אני מבין... כזה 
אבל בית חולים??? מה הקשר?? זה משהו שמתאים לחברי כנסת... לפרוייקטורים 
של משרד הבריאות... לא יודע... מצידי למכבי... או לחמודי של כללית... או לשיא 

ל ככה ומה הגיע של מאוחדת... אבל שהרבי מצאנז יפתח בית חולים??? מה ראה ע
 לו??

שהרבי מצאנז )בכל מיני דברים אחרים( אז כמובן... תמיד הבנתי כמו שמקובל להגיד 
בעיניו הצופיות ראה את הנחיצות שבדבר... כמה חשוב שיהיה בית חולים חרדי 

 שיתנהל ע"פ תורה וכו' וכו'... 
יניים הצופיות ובכל מיני )חבל... חבל להשאיר את זה בע אבל בינינו.... לא!! לא זו הנקודה!!

יש פה הרבה יותר פשוט וטהור שזו  משפטים רחוקים ונדושים כאלו שמקובל היום להגיד...(
"והלכת נקודה למחשבה בשבילנו גם בימים אלו...   ישנה מצוה שנקראת 

 מה הפירוש הפשוט של והלכת בדרכיו?  בדרכיו"!!!
' הולך אנחנו הולכים בעקבותיו... אם אנחנו צועדים אחרי ה'... איפה שאנחנו רואים שה

אנחנו רואים שה' הולך בדרך של רחמים... אז אף אתה היה רחום וכו' וכו'... והנה!!! רשב"י 
במשך י"ג שנה היה מנותק מישובו של עולם... לא היה לו שווקים, לא מרחצאות... לא 

החיים... אומר רשב"י: גשרים... לא כלום!! ופתאום קרה נס וה' החזיר אותו בחזרה לארצות 
יש פה והלכת בדרכיו!! אם ה' החזיר אותי לישובו של עולם... סימן שה' רוצה את ישובו 
של עולם... אם ה' הביא אותי למרחצאות של טבריה... זה סימן שה' חפץ במרחצאות... אם 
לאחר י"ג שנים שלא ראיתי נפש חיה... פתאום אני מגיע ורואה אנשים חיים בהרמוניה 

נפגשים ביחד וחיים חיי חברה תקינים... סימן שה' חפץ בחיי החברה האלו!!!! אם ככה... ו
אם ה' רוצה את זה... אז יש לי פה מצוות והלכת בדרכיו!!! מה הוא חפץ בישובו של עולם... 

)ושים לב: במי מדובר? ברשב"י שסלד שעד כה היה מנותק אז כעת גם אני חפץ בישובו של עולם... 
ישובו של עולם... השיעור קומה העצום הזה לא הפריע לו להבין שבמקביל ה' רוצה את הנורמליות לגמרי מ

אם ככה... אז בבקשה... תגידו לי מה אני יכול להועיל בנושא הזה... איך אני יכול גם  הזו...(
 להירתם ולתרום את עצמי למען ישובו של עולם???

או תיקון שאני יכול להוסיף משהו לשווקים תגידו לי איזה משהו שחסר... שטעון שיפור 
 ולגשרים ולמטבע של ישובו של עולם??? 

אומר הרבי: הייתי בשואה... הבנתי שה' רוצה  על אותו משקל אצל הרבי מקלויזנבורג...

אבל לסגור את העולם... זהו... כולם מתים... כולם נשלחים למחנות השמדה.. 
מלחמה וה' העלה אותנו מגיא ההריגה פתאום ראיתי שהסתיימה ה פתאום לא!!!

והנה אנחנו נמצאים כאן בארצות החיים... יש פה אמירה שה' חפץ בחיים!! ה' 
רוצה שנמשיך לחיות... אם ככה: והלכת בדרכיו... גם אני חפץ בחיים ולכן אני 
פותח בית חולים!! בית חולים זה מקום שבו דואגים לאנשים שימשיכו לחיות... 

נז: היות וראיתי שה' חפץ בחיים... אז גם אני חפץ בזה ולכן אני אומר הרבי מצא
 פותח בית חולים.. 

שבת עובר אורח... נשמו מסילות... ה'  כעת נעבור אלינו: עברנו שנה של קורונה!!!
פיזר אותנו... סגר את השווקים... נעל את המרחצאות... הכל נסגר!!! והנה... אחרי 

החזיר אותנו לשגרה... פתח לנו את הכל בחזרה... שנה שלימה של סגרים כעת ה'  
ברגע שזה נפתח בחזרה!! ה' אומר במילים אחרות: אני חפץ בישובו של עולם!!!! 
ה' חפץ בשווקים... חפץ בחיי החברה שלנו... חפץ שיהיה פה טוב ושלא יחסר לנו 

ל כלום... נו... אם ככה... והלכת בדרכיו... כל אחד מאיתנו אמור כעת להפעי
מחשבה ויצירתיות... איך גם אני יכול ללכת בדרכיו של הבורא ולהועיל לישובו 
של עולם?? איך אני יכול לתרום ולרתום את עצמי לעשות טוב לעולם... לעיר... 
לשכונה... לתושבים... לעשות טוב לעם ישראל...  שיהיה עוד יותר נעים וטוב אחד 

 עם השני...
--- 

 כ מרגש אותי בתפיסה המחודשת הזו??אתה קולט מה כ"
אנחנו בטוחים שיהודי צדיק זה איש דת!!! זה אחד שדואג לענייני הדת והפולחן 
הדתי... ואילו לדאוג לישובו של עולם?? זה... זה כבר שייך לביבי... זה שייך לחברי 
כנסת... זה שייך לראש העיר ולחברי המועצה ולכל מי שרוצה בכל מחיר להיבחר 

ציה נוספת... בקיצור: הפרדת דת ומדינה... דת זה שיעורי תורה... עירובין לקדנ
אז זהו שלא!!! ומי כמונו יודעים ומקוואות... ואילו מדינה זה שווקים ומרחצאות... 

 עד כמה שלא... 
ומה הראיה שלא?? שהרי הרבש"ע הוא לא חבר כנסת ולא ראש הממשלה... ובכל 

מעשה בראשית!! זה לא סוד שבעלי  זאת המחדש בטובו בכל יום תמיד
אינטרסים הם האחרונים שידאגו לישובו של עולם... כי לדאוג לישובו של עולם 

זה יעקב אבינו... זה רשב"י...  "והלכת בדרכיו"!!זה ערך קדוש בפני עצמו שמסווג ל
זה משה רבינו שבפרשת השבוע הוא מתגלה כפרנסם של ישראל!!!! שנושא 

שא האומן את היונק...  וממילא אם אנחנו כיום מסתובבים אותם בחיקו כאשר י
ברחובות... והחנויות פתוחות... ויהודים מתפרנסים לאחר שנה שלימה שזה לא 
היה מובן מאליו... כל זה קורה כעת רק בגלל שהוא יתברך אמר ויהי!! ה' הטוב 

כל  חפץ בחיים ורצה שנשוב להתהלך בארצות החיים!!! וממילא זה אמור לעורר
אחד ואחד מאיתנו ללכת בדרכי ה' ולהסתכל ימינה ושמאלה ולחשוב מה גם אני 
יכול להועיל לישובו של עולם?? אולי לפתוח איזה גמ"ח נחוץ כאן בשכונה... אם 
זה גמ"ח הלוואות אם זה גמ"ח של מידע בנושאים נחוצים.. או להתמסר לענייני 

ת הכישורים שלו ולכל עיר ולכל שידוכים... אין צורך להרחיב... לכל אחד יש א
מה רחוב יש את הצרכים שלה. שלא נותר לנו אלא להסתכל ימינה ושמאלה!! 

מה אני יכול להושיט יד בישובו של עולם... איך אני  שנקרא "ויחן את פני העיר"!!!
יכול ללכת בדרכיו של ה' שמגלה לנו שהוא חפץ בחיים ואני פה בשביל ללכת 

 בדרכיו.
בכל קהילה ובכל בית כנסת... יש את הכמה יהודים טובים שאתה  אם תשים לב:

יודע מראש שאם יצטרכו הושטת יד והירתמות נקודתית בצרכי ציבור תמיד הם 
הכתובת... אפשר תמיד לפנות אליהם והם ירתמו ויושיטו יד... )גם בלי מודעות 

בקש אח"כ בעיתון...( בכל ישיבה יש את הכמה נשמות טהורות שאתה יכול ל
)בלי חתירה להשתלטויות והחזקת מהם שיושיטו יד והם יתמסרו ויעזרו עם כל הלב... 

דא עקא שהאנשים האלו לא מתחלפים!!! זה אנשים קבועים!!! שתמיד  מפתחות(
תראה אותם מושיטים יד... ומידי פעם צריך קצת לרענן את הקבוצה האידיאלית 

נות!!!! חזרנו לישובו של עולם... הזו... צריך להוסיף לה כח אדם... וזו ההזדמ
כנראה שה' חפץ בזה... אם ה' חפץ בזה... אז תירתם לזה... אל תזלזל בזה... רשב"י 
לא זלזל בסלילת כביש... הוא ראה בזה והלכת בדרכיו... ואולי כאן ההזדמנות 
להאיר נקודה חשובה: יש לנו נטיה למתוח ביקורת על נבחרי ציבור למה הם לא 

דים ופועלים למען הציבור... הם היו יכולים לעשות הרבה יותר?? מספיק עוב
סליחה אדוני היקר: ואתה?? מה איתך?? אתה לא יכול לעשות יותר?? למה אתה 
לא עושה יותר?? אוי... מה הקשר... אני לא מקבל משכורת... והם כן!!! בשביל מה 

הו!!! שאני סומך בחרנו בהם אם לא בשביל שיעשו ויפעלו למען הציבור...  אז ז
על הנבחר ציבור הזה שאת מה שהוא חייב לעשות הוא כבר עושה... ואת מי 
שהוא צריך לרצות ולהצדיק את קיומו... מולו הוא כבר מתנהל ומשתדל להגיש 

ואל תחכה לו שיזיז את  ומכאן ואילך הוא ואתה נמצאים באותו מקום!!!הישגים... 
)כן... זה בדוק ומנוסה.. כל המתלוננים למיניהם זה  עצמו כי שניכם נמצאים באותו מקום...

אנשים שיושבים על הקתדרא ונותנים משם הוראות... כל מי שיש לו הערות על מה שהיה צריך 

הגיע הזמן  בבוקר... תבדוק את זה...( 00-בבוקר.. זה בדרך כלל אחד שקם ב 01להיעשות בשעה 
נטו למגרש הלא יציב של שנבין שאי אפשר להפקיר את המושג צרכי ציבור 

נבחרי ציבור ופוליטיקה... צרכי ציבור זה ערך תורני!!! ששייך ל"והלכת בדרכיו..." 
ואם אתה רואה שצריך להזיז משהו אל תחפש מי הוא האינטרסנט שירויח מזה 
או מי הפוליטקאי שמקבל על זה משכורת... תקום ותעשה כי זה רצון ה'... אל 

שכל מה ששייך לצרכי רבים הרי זה חפצי שמים  תשכח שבהלכות שבת קיי"ל
ומותר לדבר בהם בשבת ולהחשיך עליהם את התחום!!! וכמובן!!!! אין הדברים 
אמורים על מי שרוצה לעשות כל מיני דברים בשביל להשתלט או להחזיק 
מפתחות ולהתחיל לכוין את התנועה.. כאלו יש לנו בשפע!!! זה לא חסר לנו... על 

ו מצטערים וכו'... אני מדבר על אנשים טובים שמוכן להושיט יד... הראשונים אנ
לעזור כי צריך לעזור... לטהר את העיר טבריה ממקום טהור... להושיט יד ולעזור 
לגבאי ולא לחתור תחתיו... על זה אנחנו מדברים וכאלו אנשים חסרים!!! מאוד 

 מאוד חסרים!!!! 
 עיר... הואיל ואתרחיש ניסא..וזה הזמן להתרים להם... ויחן את פני ה
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